

[Texte]

Six, the institute should be amply funded; \$1.5 million is woefully inadequate.

Seven, regional representations should be a consideration in the appointment of the board and in the work of the institute.

This is respectfully submitted, Mr. Chairman, on behalf of the End the Arms Race, by myself, John Broderick and Carmela Allevato.

**The Chairman:** *Gracias.*

Dr. Hudecki. Dr. Hudecki is the Member of Parliament from Hamilton. Then we have Mr. Sargeant, the Member of Parliament from Winnipeg. I should not have said that. He is from Manitoba. Mr. Bosley, as you know, comes from Toronto. And Mr. Munro comes from Victoria. And I come from Montreal.

Dr. Hudecki.

**Mr. Hudecki:** We are very pleased to have a delegation all the way from Vancouver, and we are delighted to see you today.

I wonder How much information you do have about the Peace and Security Bill C-32. Have you had a chance to study in any way?

**Mr. Kennedy:** Speaking for myself, I have gone through it; I have not studied it. I have read the press releases relative to the bill.

• 2105

**Mr. Hudecki:** I think you are calling for action, and would you not consider that as action by the government or by Parliament? I am just going over some of your requests. Second, you are suggesting a number of chairs of peace. That is already incorporated into the Bill and is being planned by it.

I think the principal request we are making of our delegations is to help us in organizing the number of directors. The total number will be 15. The government, in consultation with the opposition, will be naming the president and the executive director. Once the board of directors have been selected, then it becomes an independent body, and any further action which is taken will be taken through the board of directors. Therefore, our principal request is that, with your help, we have the proper names and the proper competent individuals to fulfil the needs of the board of directors. Then it is this board of directors which will pick up the various issues you have mentioned here and develop the institute as efficiently as we know how.

So I thought at first we should clarify what information we would like from you and what help we would request from you. I wonder if you have thought of that aspect of it. Can you come up with names at the present time?

**Mr. Kennedy:** We have thought of names, and with only proposed 15 on the board, we had some concern about why it said eight of them must be Canadian.

[Traduction]

Sixièmement, que l'institut soit suffisamment financé, car un budget de 1.5 million de dollars est nettement insuffisant.

Septièmement, que dans les nominations au conseil d'administration et dans le travail de l'institut, on tienne compte de la représentation régionale.

Voilà la position de la coalition *End the Arms Race*, que Carmela Allevato, John Broderick et moi-même vous soumettons respectueusement, monsieur le président.

**Le président:** *Gracias.*

Docteur Hudecki. Dr Hudecki est le député de Hamilton. À l'autre bout, il y a M. Sargeant, député de Winnipeg. Je n'aurais pas dû dire ça. Il représente le Manitoba. Monsieur Bosley, comme vous le savez, est de Toronto. M. Munro est de Victoria. Je suis moi-même de Montréal.

Monsieur Hudecki.

**M. Hudecki:** Nous sommes très heureux de recevoir une délégation de Vancouver.

Connaissez-vous bien le projet de loi C-32 sur le paix et la sécurité mondiale? Avez-vous eu le temps de l'étudier?

**M. Kennedy:** En ce qui me concerne, j'ai eu le temps de le lire, mais pas de l'étudier. J'ai lu toutefois les communiqués de presse à ce sujet.

**M. Hudecki:** Vous réclamez des mesures de la part du gouvernement, ne croyez-vous pas que la création de cet institut est effectivement une mesure du gouvernement ou du Parlement? Je passe en revue certaines de vos demandes. Deuxièmement, vous proposez la création de certaines chaires d'études sur la paix. Le projet de loi le prévoit déjà, ou au moins en assure la possibilité.

Ce que nous voulons surtout de nos délégations de témoins, c'est de nous aider à organiser le conseil d'administration. Le conseil comptera 15 administrateurs. Le gouvernement, après avoir consulté l'Opposition, nommera le président et l'administrateur délégué. Une fois le conseil d'administration choisi, l'institut sera complètement indépendant, et toute autre décision sera prise par le conseil d'administration. Ainsi, ce que nous voulons, c'est qu'avec votre aide, nous pourrions trouver des individus compétents qui pourront répondre aux besoins du conseil d'administration. Par la suite, ce conseil choisira lui-même les différentes questions que vous avez relevées et développera l'institut de la façon la plus efficace possible.

En premier lieu, il nous faut donc éclaircir la situation, afin que vous compreniez ce que nous voulons de vous. Avez-vous pensé à cet aspect de la question. Avez-vous des noms à nous proposer en ce moment?

**M. Kennedy:** Nous avons pensé à certaines personnes, mais puisqu'il n'y a que 15 administrateurs, nous avons eu quelque